
   
 
 28 mars 2023 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nackasalen,  den 28 mars 2023 kl. 09.30-10:12 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M), ordförande 
Johanna Kvist (S), 2:e vice ordf 
Filip Wiljander (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Karin Teljstedt (KD) 
Andreas Andersson (S) 
Mikael Carlsson (NL)  
Emma Eide (C) 
 

ERSÄTTARE 
Eivor Örenmark (M) 
Tobias Nässén (M) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Gunnel Nyman Gräff (S) 
Alena Jukic (V) 
Desha Svenneborg (MP) 

Övriga deltagare Victor Kilén, Hans-Otto Halvorsen, Anette Böe, Mats Fryxell, Christopher 
Arontaus, Maria Rönnberg, Anastasja Stengred, Veronica Grimheden 
Myhrström, Åsa Arnell, Henrik Feldhusen, Susanne Karlsson, Maria 
Andersson, Einar Fransson, Jörn Karlsson, Milan Negovanovic, Astrid 
Lindeberg, Vega Skott 

  

Utses att justera Johanna Kvist (S)  
 

 
Paragrafer  

 
§§ 13–19 

 

Justeringsdatum  30 mars 2023 
 

 

   
Underskrifter Sekreterare  
  Vega Skott 

 
 

 Ordförande  
  Mats Gerdau 

 Justerande  
  Johanna Kvist 

 

 

 

 



 
2 (13) 

 28 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts protokoll är justerat. 
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§  13 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Beslut Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) 
Dnr 3.1.2–48905/2022–3 

KFKS 2022-981-6 

Produktionsdirektör Anette Böe 

 
- - - - - 
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§  14 KFKS 2023–00230 

Patientsäkerhetsberättelse för Välfärd samhällsservice 
2022 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott antar föreslagna patientsäkerhetsberättelser för 
Nacka seniorcenter för 2022 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse samt noterar 
patientsäkerhetsberättelsen från Familjeläkarna enligt bilaga 2 till protokollet. 

Beslut om patientsäkerhetsberättelse för Nacka seniorcenter fattas med stöd av punkten 
12.11 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Varje år ska alla vårdgivare besluta om en patientsäkerhetsberättelse enligt 
patientsäkerhetslagen (2010:659). Med vårdgivare menas den nämnd inom en kommun 
som har ansvar för den hälso- och sjukvård som bedrivs inom verksamheten. I Nacka 
kommun är kommunstyrelsen vårdgivare för verksamheter inom Välfärd samhällsservice. 
Omvårdnad organiseras i egen regi för kommunens äldreomsorg medan det för 
verksamheter inom LSS och socialpsykiatri utförs av Familjeläkarna AB som är 
upphandlade för detta ändamål.  

I verksamheterna pågår det ständigt ett kvalitetsarbete. Arbetet sker systematiskt i vardagen 
genom avvikelsehantering och fallrapporter samt uppföljning och analys av dessa. Även 
synpunkter och klagomål registreras, åtgärdas, följs upp och utvärderas.  

Patientsäkerhetsberättelserna som helhet återfinns i bilagorna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd samhällsservice daterad den 6 mars 2023 

Bilaga 1. Patientsäkerhetsberättelse för Nacka seniorcenter 2022 
Bilaga 2. Patientsäkerhetsberättelse för LSS av Familjeläkarna AB 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från välfärd 
samhällsservice – och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - -  
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§  15 KFKS 2023–00228 

Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsan 2022  
 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott antar föreslagen patientsäkerhetsberättelse för 2022 
för Elevhälsans medicinska insats inom Välfärd skola enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 1 mars 2023.   

Detta beslut fattas med stöd av punkten 12.11 i kommunstyrelsens delegationsordning.  

Sammanfattning av ärendet 
Varje år ska alla vårdgivare besluta om en patientsäkerhetsberättelse enligt 
patientsäkerhetslagen (2010:659). Med vårdgivare menas den nämnd som har ansvar för 
verksamheten. I Nacka kommun är kommunstyrelsen vårdgivare för den elevhälsa som 
bedrivs inom de kommunala skolorna, Välfärd skola. Elevhälsans medicinska insats har 
under år 2022 systematiskt arbetat med avvikelser på varje professionsmöte för att höja 
patientsäkerheten. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 2 mars 2023 

Bilaga 1. Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska insats (EMI) 2022 
Bilaga 2. Avvikelser för elevhälsans medicinska insats (EMI) 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från välfärd 
skola– och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 
 
- - - - - 
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§  16 KFKS 2022–00925 

Medborgarförslag om Myrsjöskolans skolgård 
Inkom den 12 oktober 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen noterar att frågor som handlar om skolans skolgård beslutas av rektor 
på respektive skola och inte av kommunstyrelsen, samt att elever har möjlighet att påverka 
frågor av detta slag genom klass- och elevråd. Kommunstyrelsen beslutar därmed att 
förslaget i medborgarförslaget är färdigbehandlat.  

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Myrsjöskolans skolgård behöver fler 
gungor och rutschkanor. Medborgaren anser att det idag endast är aktiviteter som kan 
kopplas till bollsport som det finns utrymme för.  

Myrsjöskolan har idag rastbodar fyllda med utrustning för meningsfulla rastaktiviteter. Det 
finns även en rastpedagog som leder många olika typer av aktiviteter under veckans raster. 
Skolan har även en rutschkana i ”myran” på skolgården. Det är dock många elever som 
gillar att spela fotboll på skolans ”multiplan” eller mot det nya bollplanket vilket kan 
upplevas som att många aktiviteter kopplas till bollsport.  

Med notering av att skolans skolgård idag möjliggör för många olika aktiviteter samt att 
ansvaret för skolans utformning ligger på rektor, föreslås att förslaget i medborgarförslaget 
avslås. 

Välfärd skola upplyser om att elever kan försöka påverka och få insyn i frågor av detta slag 
genom att ta upp frågorna i skolans klass- och elevråd. 

 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 21 februari 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från välfärd 
skola– och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 
 
Att barn och unga får möjlighet till rörelse i sin vardag är viktigt. Vi Socialdemokrater anser 
att Nacka bör sträva efter att följa Boverkets rekommendationer om 30 kvm skolgårdsyta 
per elev i grundskolan. Det skulle innebära större ytor för våra skolgårdar och därmed 
bättre möjligheter att få på plats olika aktiviteter som fler känner sig manade att delta i. 
Exakt vad som ska finnas tillgängligt är en fråga för varje skola, men det är en punkt där 
elevinflytande bör värnas så alla har möjlighet att hitta något som passar dem.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är jättebra att elever engagerar sig i skolornas utveckling och 
utseende och det här är ett bra skrivet förslag. Medborgarinitiativet lyfter viktigt frågor som 
vi tycker att skolledningen bör ta till sig och diskutera med er elever. Den organisation vi 
har i Nacka gör att just detta som tas upp i initiativet är en fråga för rektorn och inte för 
oss politiker, vi kan därför inte bifalla den.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet håller med om att kommunen inte kan fatta beslut om utformningen av 
skolgårdar då respektive rektor får fatta beslut om sådant.  
Vänsterpartiet hoppas på att elever på skolor har möjlighet till att diskutera kring 
rastaktiviteter och hur skolgårdar ska se ut till exempel på elevråd eller klassråd. Det är 
viktigt att ta hänsyn till barnkonventionen och att barn och unga ska få inflytande i frågor 
som gäller deras utbildning och liv. Vänsterpartiet anser också att kommunens ansvar är att 
se till att det finns tillräckligt med yta för skolgård och utomhusmiljö utifrån antal elever 
när kommunen planerar att en ny skola ska byggas.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är inte vi politiker i Nacka kommun som bestämmer exakt hur skolgårdarna ska se ut, 
men vi bestämmer hur stora de ska vara och kan också bestämma om att lägga mer pengar 
på skolgårdarna. Miljöpartiet tycker det är viktigt med stora skolgårdar som är roliga att leka 
på och gör att barnen vill röra sig på rasterna. Efter valet så förhandlade vi med andra 
partier så att kommunen nu ska satsa mer på skolgårdarna. När skolorna får mer pengar så 
är det sedan rektorn som bestämmer hur skolgården ska se ut, tillsammans med lärare och 
elever. Ta upp frågan på klassråd och elevråd så ni elever får vara med och bestämma. 
Lycka till!” 

 
- - - - - 
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§  17 KFKS 2022–00930 

Medborgarförslag gällande Myrsjöskolans toaletter 
Inkom den 12 oktober 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen noterar att frågor som rör fastighetsunderhåll och trivsel på skolorna 
beslutas av rektor på respektive skola och inte av kommunstyrelsen, samt att elever har 
möjlighet att påverka frågor av detta slag genom klass- och elevråd. Kommunstyrelsen 
beslutar därmed att medborgarförslaget är färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att ha luktsprayer på skolans toaletter. 
Detta för att öka tryggheten och trivseln inne på toaletterna. Elever har möjlighet att lyfta 
frågor kopplade till trivsel och trygghet på forum för samråd, ofta benämnt klass- och 
elevråd, och kan förslagsvis lyfta frågan om luktspray i ett sådant forum. Förslaget om 
luktspray på skolans toaletter är vidare något som varje rektor beslutar om och inget som 
kommunstyrelsen beslutar om. Med anledning av det avslås förslaget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 4 januari 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från välfärd 
skola– och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är viktigt att elever känner sig både trygga och bekväma med att besöka skolans 
toaletter. Även om ev. brist i städningen påpekas, eller det kanske t.o.m. är städat är just 
toaletters skick otroligt viktigt. Vi hoppas att den samverkan som ska finnas på skolan 
verkligen lyssnar och tar till sig elevernas idéer och synpunkter.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är jättebra att elever engagerar sig i skolornas utveckling och 
utseende och det här är ett bra skrivet förslag. Medborgarinitiativet lyfter viktigt frågor som 
vi tycker att skolledningen bör ta till sig och diskutera med er elever. Den organisation vi 
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har i Nacka gör att just detta som tas upp i initiativet är en fråga för rektorn och inte för 
oss politiker, vi kan därför inte bifalla den.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet håller med om att kommunstyrelsen inte ska besluta om frågor som rör 
skolans toaletter då det är upp till rektor och varje skola att se över fastighetsunderhåll och 
trivsel på skolorna. Det är viktigt att barn och unga får påverka frågor som rör lokaler och 
trygghet genom trygghetsvandringar på skolan, klassråd eller elevråd. Vänsterpartiet anser 
att det genom barns inflytande blir bättre lokaler och bättre beslut kring trygghet för alla på 
en skola.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är inte vi politiker som beslutar exakt hur toaletterna ska se ut eller vad som ska 
finnas där. Oftast är det rektorn, tillsammans med lärare och elever, som bestämmer över 
sådana saker på sin egen skola. Miljöpartiet föreslår att eleven väcker frågan och förslaget 
på klassråd och elevråd så får alla på skolan tillsammans besluta om det istället.” 

 
- - - - - 
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§  18  

Information om organisationsförändring på Saltsjö-
Duvnäs skolenhet 
Muntlig information 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 
Ärende 
Einar Fransson, produktionsdirektör Välfärd skola, håller en muntlig presentation  
gällande organisationsförändring på Saltsjö-Duvnäs skolenhet, och redogör i korthet för 
följande: 

• Lokalerna vid Saltängens skola har ställts av till stor del då elevunderlaget varit vikande. 
• Idag två halvfulla skollokaler. Svårt att bedriva verksamheten hållbart. 
• Förslaget ger en sammanhållen skolgång från förskoleklass till åk 6 med lärare på plats i 
samma byggnad.  
• Elevhälsa i samma lokaler. 
• Matsalen och köket har kapacitet för alla elever. Man äter i omgångar.  
• Har varit en skolenhet under många år. 
• Rektor gör bedömning att verksamheten blir bättre om sammanslagning görs.  
• Saltsjö-Duvnäs har haft ett vikande elevunderlag under ett antal år. Skolan har anpassat 
sin verksamhet utefter detta men kommit till en punkt där det inte längre är hållbart ur 
verksamhetssynpunkt. Det går inte att krympa verksamheten ytterligare i lokalerna på 
Saltängen, verksamheten blir lidande.  
• Saltängens förskola har en liten kö men bedömningen är att de barnen kommer att 
komma in. Fler grupper kan öppnas om söktrycket ökar. 
• En pågående dialog med Rikshem om åtgärder som ska genomföras i närtid tex flera 
toaletter, flytt av väggar, ny armatur och nytt undertak.  
• Det är 321 elever som är folkbokförda i området och av dessa är det 192 elever som är 
inskrivna vid Saltsjö-Duvnäs skola. 
• Trafikenheten har haft en god dialog med områdets intressenter 
• Skolområdet har inte ignorerats av trafikenheten  
• En del aktiviteter har genomförts och det finns fler åtgärder som finns på 
trafikenhetens lista dock ingen åtgärd som ska genomföras i närtid. 
 
Saltsjö-Duvnäs skola:  
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Lokal Antal elever Kapacitet i lokalen 

Saltängen 125 270 

Duvnäs 209 340 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§  19   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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